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\\\ PIASECZNO

Piaseczyński szpital  
ma zapewnić 21 łóżek  
dla pacjentów covidowych.  
Cały szpital na razie nie 
zostanie przekształcony  
i będzie przyjmował też  
innych pacjentów.

D yrektor szpitala św. Anny w Pia-
secznie poinformowała radnych 

powiatu podczas posiedzenia Komisji 
Zdrowia, że decyzja o przekształceniu 
placówki w szpital covidowy została 
zmieniona. Stało się tak m.in. dzięki 
poparciu wniosku szpitala przez sta-
rostwo.

– 6 listopada do szpitala wpłynę-
ła decyzja wojewody o konieczności 
uruchomienia 21 łóżek covidowych 
z datą obowiązywania od 5 listopada 
– poinformowała radnych dyrektor 
szpitala Lidia Albrechowicz. – Zwróci-

liśmy się z prośbą o wydłużenie tego 
terminu do czwartku 12 listopada ze 
względu na konieczność zabezpieczenia 
tych miejsc, ale nie dostaliśmy żadnej  
odpowiedzi.

\\\   Butle blokuje wojewoda
Dyrektor podkreśla, że szpital od 

wielu tygodni leczy pacjentów z pozy-
tywnym wynikiem testów. 

Na razie tylko 21 łóżek 

Główne wejście do szpitala jest przeznaczone dla pacjentów zakażonych

dokończenie na str. 2

Święto 
Niepodległości 
online

Na uroczyste złożenie wieńców pod Ratuszem przyszło w tym roku niewielu 
mieszkańców. O oprawę muzyczną zadbała Piaseczyńska Orkiestra Dęta

\\\ POWIAT
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\\\ GÓRA KALWARIA

Referendum w sprawie 
odwołania ze stanowiska 
burmistrza Arkadiusza 
Strzyżewskiego się nie 
odbędzie. Inicjatorom nie udało 
się zebrać wystarczającej liczby 
podpisów.

Z inicjatywy grupy mieszkańców, na 
początku września do Komisarza 

Wyborczego II w Warszawie trafiła in-
formacja o zamiarze przeprowadzenia 
referendum w sprawie odwołania Arka-
diusza Strzyżewskiego z funkcji burmi-
strza gminy Góra Kalwaria. Inicjatorzy 
jako uzasadnienie wniosku podawali 
„niewypełnianie przez burmistrza Ar-
kadiusza Strzyżewskiego obowiązku 
dbania o dobro mieszkańców, a także 
podejmowanie decyzji świadczących o 
braku wiedzy, umiejętności zarządza-
nia i działania na szkodę mieszkańców”. 
Podali też 10 przykładów działań lub 
ich zaniechania, które miałyby tezę tę 
potwierdzać. 

\\\   Ponad dwa tysiące  
podpisów

Zgodnie z ustawą o referendum lo-
kalnym, komitet referendalny miał za 
zadanie w ciągu 60 dni od momentu 
zawiadomienia burmistrza o zamiarze 
przeprowadzenia plebiscytu zebrać 
podpisy mieszkańców pod wnioskiem 
w tej sprawie. Aby referendum miało 
szansę się odbyć, wniosek taki musi 
podpisać co najmniej 10% osób upraw-
nionych do głosowania w wyborach do 
rady gminy. W przypadku Góry Kalwa-
rii musiałoby to być nieco ponad 2000 
osób. 

Wymogu tego nie udało się spełnić. 
Jak dowiedzieliśmy się w biurze Komi-
sarza Wyborczego, pełnomocnik grupy 
inicjatywnej Ewa Piotrowska zapytała 
nawet o możliwość wydłużenia termi-
nu zbierania podpisów w związku z 
epidemią. Takiej możliwości prawnej 
jednak nie ma. A skoro warunku nie-
zbędnego do podjęcia przez Komisarza 
Wyborczego decyzji o przeprowadzeniu 

referendum nie spełniono, głosowanie 
w najbliższym czasie się nie odbędzie. 
Czy epidemia to jedyna przeszkoda? 
Trudno powiedzieć. W kilku miejscach 
w Polsce w ostatnich miesiącach re-
ferenda się odbyły i nawet osiągały 
zamierzony przez wnioskodawców  
skutek.

Warto bowiem pamiętać, że aby 
referendum było ważne, musiałoby 
wziąć w nim udział nie mniej niż 3/5 
liczby osób biorących udział w wyborze 
odwoływanego burmistrza (w 2018 ro-
ku w drugiej turze głosowało w sumie 
9500 osób). Jeśli ten warunek zostałby 
spełniony, a większość osób głosujących 
opowiedziałaby się za odwołaniem, wy-
nik głosowania byłby wiążący. 

\\\   Mieszkańcy podeszli  
bez entuzjazmu

Czy wniosek referendalny miał 
szanse powodzenia? Internauci komen-
tujący tę inicjatywę są pomysłem raczej 
negatywnie zaskoczeni. Nie podoba im 
się, że taki pomysł narodził się w okresie 
epidemii, nie zgadzają się na wydawanie 
publicznych pieniędzy na organizację 
referendum i zastanawiają się, kto stoi 
za tą inicjatywą. Część docenia działa-
nia podejmowane przez nowego bur-
mistrza i zmiany zachodzące w gminie. 
Inni są zdania, że na całościową ocenę 
jest jeszcze za wcześnie. 

Zapytaliśmy burmistrza, jak przyjął 
informację na temat niepowodzenia ini-
cjatywy referendalnej.

– Cieszę się przede wszystkim z 
tego, że w obecnej sytuacji epidemio-
logicznej zdrowie mieszkańców nie 
będzie narażane, a środki publiczne 
marnotrawione na organizację refe-
rendum – powiedział nam Arkadiusz 
Strzyżewski. – Nadal pracuję dla dobra 
mieszkańców naszej gminy i staram 
się robić to najlepiej, jak tylko potrafię. 
Martwi mnie natomiast to, że inicjato-
rzy referendum oparli swoje zarzuty w 
stosunku do mnie o nieprawdę i zma-
nipulowane informacje – podsumował.

Joanna Ferlian

Referendum nie będzie
W związku z tym  zasoby, np. instalacje 
do podawania tlenu, są już wykorzysty-
wane. W tej sytuacji musi zabezpieczyć 
dodatkowy sprzęt do leczenia chorych 
na COVID-19. Problemem jest dostar-
czenie butli z tlenem.

– Na butle potrzebna jest zgoda 
urzędu wojewódzkiego, której ciągle 
nie dostaliśmy. Teraz bowiem firmy nie 
mogą ich dostarczać bez zgody woje-
wody. Niestety nie mogę się doprosić 
odpowiedzi na pytanie, kiedy taką zgo-
dę dostaniemy – mówiła dyrektor szpi-
tala. – Wystąpiliśmy o dodatkowy re-
spirator, łóżka i inny niezbędny sprzęt, 
ale odpowiedzi czy go dostaniemy, nie 
otrzymaliśmy.

W oddział covidowy przekształco-
ny zostanie oddział pediatryczny, po-
nieważ miejsc dla dzieci nie brakuje na 
razie w innych szpitalach, a dzieci leczo-
nych w Piasecznie jest niewiele. Dodat-
kowo ułatwia to bezpieczny transport 
pacjentów covidowych bez mieszania 
ich z pozostałymi pacjentami.

\\\   Reszta szpitala ciągle  
działa

Izba przyjęć została podzielona na 
strefy czerwoną i zieloną. Czerwona 
obsługuje tylko pacjentów zakażonych, 
ma swój dedykowany personel. Obecnie 
główne wejście do szpitala jest prze-
znaczone właśnie dla pacjentów zaka-
żonych. Wejście na pozostałe oddziały 
znajduje się z boku szpitala.

Ograniczenia, które wiążą się z ot-
warciem oddziału, są równoznaczne ze 
zmniejszeniem liczby personelu, który 
może wykonywać operacje.

– Musimy ograniczyć operacje do 
jednej sali, bo tyle mamy personelu 
anestezjologicznego, i ograniczyć znie-
czulenia na oddziale położniczym, ale 
cieszymy się, że nie musimy na razie go 
zamykać. Pacjentki w tej chwili przyjeż-
dżają do nas nawet z Radomia i Łodzi.

Dyrektor zapewnia, że szpital stara 
się, by otwarcie oddziału covidowego 
nie wpłynęło znacząco na funkcjono-
wanie pozostałych oddziałów.

– Czas oczekiwania na izbie przyjęć 
może być jednak nieco dłuższy i pro-
simy o wyrozumiałość – mówiła Lidia 
Albrechowicz.

Przychodnia, która ma osobne wej-
ście i realizuje między innymi nocną i 
świąteczną pomoc lekarską, funkcjo-
nuje bez zmian.

W tej chwili szpital ma 18 pacjentów 
covidowych plus kilku z podejrzeniem. 
Szpital kupił respirator w Niemczech, 
między innymi ze zbieranych przez 
mieszkańców środków. W najbliższym 
czasie powinien dotrzeć do Piaseczna.

Tekst i zdjęcie Joanna Ferlian

Na razie tylko 
21 łóżek 

Inicjatorom referendum nie udało się zebrać wymaganej ilości podpisów

Wejście na pozostałe oddziały  
znajduje się z boku szpitala

Warto pamiętać,  
że aby referendum  

było ważne musiałoby 
wziąć w nim udział nie 

mniej niż 3/5 liczby osób 
biorących udział  

w wyborze 
odwoływanego 

burmistrza
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\\\ ZGORZAŁA

Jednym z największych 
problemów mieszkańców tzw. 
Nowej Zgorzały jest fatalna 
infrastruktura drogowa. 
Próbowali zainteresować tym 
radnych ze swojego okręgu.

Gigantyczne osiedle wśród pól – 
tak się rozwija od kliku lat obszar 

między Nową Iwiczną a Zgorzałą. Sami 
mieszkańcy nazywają go Nową Zgo-
rzałą i od kilku lat upominają się o to, 
by gmina Lesznowola zauważyła ich 
problemy, zwłaszcza komunikacyjne. Z 
wyliczeń członków rady sołeckiej wyni-
ka, że w tej chwili na osiedlach mieszka 
około 2800 mieszkańców, co stanowi 
11% wszystkich mieszkańców gminy 
Lesznowola. 

– W perspektywie najbliższych 
dwóch lat będzie nas pięć tysięcy – za-
uważył Przemysław Abram. – Warto 
dodać, że jesteśmy bardzo dobrym płat-
nikiem gminy, nasze podatki są wysokie 
i przekazujemy gminie około 30 mln zł 
rocznie. Tymczasem inwestycje w nasz 
teren to niewiele ponad 1 mln zł – pod-
kreślił podczas zorganizowanej online 
debaty mieszkańców z radnymi. 

Na zaproszenie lokalnych aktywi-
stów odpowiedzieli radni Marta Ma-
ciejak, Grzegorz Gonsowski i Krzysztof 
Łupiński. Przemysław Abram z rady 
sołeckiej Zgorzały przedstawił 3 obsza-
ry, które są problematyczne dla miesz-
kańców: infrastruktura, edukacja oraz 
komunikacja. Prowadzący spotkanie 
zauważył, że mieszkańcy od kilku lat 
czekają na inwestycje drogowe, które 
ułatwią mieszkańcom wydostawanie 
się z osiedla. Na liście priorytetów jest 
budowa ulicy Gogolińskiej, przebudowa 
ul. Kieleckiej wraz z tzw. rondem przy 
Lewiatanie i naprawa al. Zgody. 

\\\   Gogolińska tymczasowo
Radna Marta Maciejak, przewod-

nicząca Komisji Polityki Gospodarczej 
Rady Gminy poinformowała, że termin 
projektowania ul. Gogolińskiej został 
wydłużony do wiosny 2021. 

– Budowa ulicy Gogolińskiej to 
inwestycja rzędu 12-14 mln złotych – 
przekazała mieszkańcom. Nie ukrywała, 
że gmina nie ma pieniędzy ani możliwo-
ści dalszego zadłużania się. – Naszym 
zdaniem nie ma sensu etapować tej 
drogi, lepiej zbudować od razu całość 
– powiedziała Marta Maciejak. – W przy-
szłym roku planujemy więc wykonać 
nakładkę asfaltową.

Pomysł ten nie wzbudził entuzja-
zmu w mieszkańcach. 

– Zrobią prowizorkę a później będą 
inne ważniejsze sprawy – zauważył je-
den z mieszkańców. 

– Proszę zauważyć, że są to inwesty-
cje w bardzo mocno zurbanizowanym 
terenie, więc zbudowanie liczącej na-
wet kilka kilometrów drogi nie będzie 
obsługiwać kilkudziesięciu czy setki 
mieszkańców, tylko kilka tysięcy – pod-
kreślił jeden z mieszkańców. 

\\\   Kto powinien naprawiać 
drogę?

Przebudowa ul. Kieleckiej, jak już 
pisaliśmy, utknęła u wojewody z powo-

du odwołań mieszkańców. Z kolei jedna 
z nielicznych zbudowanych przez gminę 
dróg – al. Zgody – jest wciąż remonto-
wana.

– Ta droga została zbudowana w 
2015 roku, jest w fatalnym stanie tech-
nicznym i już wielokrotnie była po-
prawiana. Notorycznie tworzą się tam 
gigantyczne kałuże, robią się dziury, 
zapadają studzienki – wyliczał jeden z 
mieszkańców. – Ostatnio była remon-
towana w kwietniu, ale znów jest prob-
lem. Urzędnicy tłumaczą to niszczeniem 
drogi przez ciężki sprzęt, który dojeżdża 
na kolejne budowy.

Mieszkańcom trudno to zrozumieć. 
Po pierwsze zwracają uwagę na to, że 
wykonawca drogi powinien naprawiać 
ją w ramach gwarancji. A gmina egze-
kwować jakość wykonywanych napraw. 

– Rozmawiałem z wicewójtem Mi-
rosławem Wiluszem i okazało się, że 
gmina nie ma żadnych umów z firma-
mi deweloperskimi, które obligowa-
łyby je do napraw nawierzchni, którą 
zniszczą dojeżdżając do budowy – po-
informował mieszkańców Przemysław  
Abram.

Mieszkańcy oczekują od radnych 
wpisania w przyszłoroczny budżet in-
westycji dotyczących Nowej Zgorzały.

Tekst i zdjęcie Joanna Ferlian

Drogowe priorytety 

Wystarczą nieduże opady, by na al. Zgody tworzyła się gigantyczna kałuża

\\\ POWIAT

Tegoroczne obchody Święta 
Niepodległości zostały 
pozbawione zwyczajowej 
oprawy ze względu  
na ograniczenia związane  
z epidemią.

Obchody 102. rocznicy odzyskania 
przez Polskę niepodległości, w 

związku z wprowadzonymi ostatnio 
przez rząd obostrzeniami, przeniosły 
się w dużej mierze do Internetu. Samo-

rządy odwoływały biegi niepodległo-
ści, a ośrodki kultury zaproponowały 
koncerty i spektakle patriotyczne w 
wersji online. Skromną oprawę i okro-
jony skład wiernych miały msze za 

ojczyznę. Ograniczone do minimum 
zostało też uroczyste składanie wień-
ców w miejscach pamięci. Zazwyczaj 
samorządy zapraszały na tę uroczy-
stość wszystkich mieszkańców, którzy 
chętnie przychodzili całymi rodzinami, 
z flagami. W tym roku nie było prze-
mówień okolicznościowych, pocztów 
sztandarowych ani licznych reprezen-
tacji lokalnych organizacji, instytucji czy 
stowarzyszeń. Skromne reprezentacje 
władz gminy czy powiatu składały tylko 
kwiaty w zwyczajowym miejscu. Pod 
piaseczyńskim Ratuszem o oprawę 

zadbała Piaseczyńska Orkiestra Dęta, 
która odegrała hymn polski oraz trzy 
pieśni patriotyczne. 

Tekst i zdjęcia Joanna Ferlian

Święto 
Niepodległości 
online

Pod tablicą poświęconą Marszałkowi Józefowi Piłsudskiemu kwiaty złożyła 
delegacja władz gminy Piaseczno oraz powiatu piaseczyńskiego
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DOCIEPLANIE BUDYNKÓW
ELEWACJE, PODDASZA
( 501 62 45 62

www.ekobud.waw.pl

\\\ KONSTANCIN-JEZIORNA

Grupa aktywnych mieszkańców 
zawiązała stowarzyszenie „Nasz 
Konstancin”. Jak zapewniają 
założyciele, celem jest 
zrównoważony rozwój gminy. 

S towarzyszenie Mieszkańców Kon-
stancina-Jeziorny „Nasz Konstan-

cin” istnieje od niedawna. W skład 
grupy założycielskiej wchodzą w 
znacznej mierze wieloletni obywatele 
gminy. – Urodziłem się w Klarysewie, 
całe życie spędziłem w Konstancinie i 
chcę tu mieszkać. Dlatego będę robił, 
co w mojej mocy, by żyło nam się tu 
jak najlepiej – opowiada nam Marek 
Górski, jeden z założycieli stowarzy-
szenia. – Mieszkam tu od 30 lat, patrzę, 
jak zmienia się Konstancin i chcę, żeby 
zmieniał się nadal, na lepsze – wtóruje 
mu Michał Wiśniewski. Członkowie po-

twierdzają zgodnie, że chcieliby służyć 
władzom gminy jako organ doradczy, 
odzwierciedlający głos mieszkańców 
uzdrowiska. 

\\\   O zrównoważony rozwój
Jednym z głównych celów, jakie 

obrało sobie stowarzyszenie na począ-
tek funkcjonowania, jest utrzymanie 
równowagi między rozwojem gminy i 
zachowaniem jej tradycyjnego, uzdro-
wiskowego charakteru. Aby to osiąg-
nąć, aktywiści w pierwszej kolejności 
pochylili się nad miejscowymi plana-
mi zagospodarowania przestrzeni. Ich 
uwaga skupiła się głównie na północ-
no-zachodniej części miasta. Chodzi o 
tereny w rejonie ul. Kolejowej, gdzie 
procedowany niedawno przez Komisję 
Ładu Przestrzennego i Spraw Komunal-
nych mpzp dopuszcza zabudowę wie-
lorodzinną. Plany wzbudziły niepokój 

wśród mieszkańców, o czym pisaliśmy 
już kilkukrotnie. – Ta okolica jest nieza-
gospodarowana – tłumaczy Sławomir 
Podsiadło ze stowarzyszenia. – Chcemy, 
aby istniała tu zabudowa jednorodzin-
na, tradycyjna. Nie osiedla, które nie są 
dobre dla krajobrazu. Burmistrz twier-
dzi, że będą tam mieszkać dwa tysiące 
osób. Tymczasem z naszych szacunków 
wynika, że zgodnie z planami liczba 
mieszkańców wzrośnie o 20 tysięcy. 

Obecnie miasto Konstancin ma 17 
tysięcy mieszkańców, gmina – 24 tysią-
ce. Taki projekt stwarza poważne za-
grożenia związane m.in. z komunikacją 
czy infrastrukturą. – W planach budże-
towych gminy nie ma śladów zwięk-
szenia środków z myślą o stworzeniu 
infrastruktury dla nowego osiedla – 
tłumaczy nam Sylwia Borowska-Kurek. 
– A przecież za nowymi mieszkańcami 
przyjdą potrzeby, takie jak miejsca w 
placówkach oświatowych czy komuni-

kacja. W tej sytuacji istnieje obawa, że 
duża część istniejącego budżetu będzie 
musiała być skierowana na realizację 
potrzeb nowych mieszkańców, na czym 
ucierpi pozostała część miasta, która 
zostanie bez środków. 

Stowarzyszenie próbuje nawiązać 
dialog z burmistrzem. Jak się jednak 
okazuje, nie jest to proste. – W sierp-
niu wydawało nam się, że udało się 
osiągnąć porozumienie. Burmistrz 
miał przedstawić wnioski po konsulta-
cjach mieszkańców do końca września. 
Tymczasem do dziś nikt nie wie, co w 
tych wnioskach było – tłumaczy Michał 
Wiśniewski. 

Więcej o działalności stowarzy-
szenia i sporze wokół terenów przy ul. 
Kolejowej przeczytają Państwo w ko-
lejnych wydaniach naszego tygodnika. 

Karolina Hofman

Głos mieszkańców

Stowarzyszenie chciałoby utrzymać w płn.-zach. części miasta zabudowę  
jednorodzinną
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\\\ PIASECZNO

Pacjenci korzystający  
z niektórych przychodni skarżą 
się na nieprzestrzeganie przez 
personel zasad bezpieczeństwa 
związanych z pandemią.

O dkąd mamy do czynienia z epide-
mią koronawirusa, pacjenci skarżą 

się głównie na utrudniony dostęp do 
lekarzy. Jednak docierają do nas też syg-
nały od mieszkańców, którzy korzystali 
ze stacjonarnej opieki lekarskiej. Skargi 
dotyczą kolejek przed recepcją, braku 
reakcji personelu na pacjentów, którzy 
nie respektują konieczności utrzymy-
wania dystansu czy zasłaniania ust i 
nosa oraz braku konsekwencji w prze-
strzeganiu zasad bezpieczeństwa.

Przychodnie różnie realizują wy-
magania doby epidemii. W niektórych 
przy wejściu znajduje się stanowisko 
kontroli temperatury i dezynfekcji rąk. 
W recepcji zazwyczaj umieszczone są 
płyty pleksi oddzielające personel od 
pacjentów, czasem na podłodze wyzna-
czone są odległości, które powinniśmy 
zachowywać.

\\\   Po co pani ta maseczka?
– To, co zobaczyłam ostatnio w 

jednej z przychodni specjalistycznych, 
nie mieści mi się w głowie – relacjonuje 
pani Beata. – W wejściu nie ma płynu do 
dezynfekcji rąk. Zapytany o to personel 
odburknął, że nie ma na to pieniędzy, 
a ręce można umyć w łazience. Recep-
cjonistki w ogóle nie miały założonych 
maseczek, a pleksi była ustawiona w 
sposób tak absurdalny, że pacjenci, żeby 
się zarejestrować, podchodzili bokiem.

Oburzenie naszej czytelniczki jest 
tym większe, że mimo iż teoretycznie 
pacjenci są umówieni na określoną go-
dzinę, to na miejscu się okazuje, że i tak 
trzeba czekać w kolejce. 

– Ale największy szok czekał mnie 
w samym gabinecie. Lekarz, który miał 
mi wykonać rezonans, był w cywilnym 
ubraniu, bez maski czy przyłbicy oraz 
rękawiczek. Co więcej, zapytał, po co mi 
maska – nie kryje zdumienia pacjentka. 
– Jak można być tak nieodpowiedzial-
nym? Przecież tam przychodzą głównie 
starsi, schorowani ludzie. Czy ktoś kon-
troluje przestrzeganie elementarnych 
zasad, które obowiązują nas wszystkich 
w dobie epidemii, a co dopiero personel 
medyczny?

Zdarzenie opisane przez czytelnicz-
kę dotyczyło przychodni prywatnej, któ-
ra realizuje usługi również w ramach 
NFZ. O tę sytuację zapytaliśmy zarząd 
placówki, który stwierdził, że płyn do 
dezynfekcji i zabezpieczenie okienek 
recepcji jest na pewno. Brak maseczek 
u personelu mógł się zdarzyć, choć nie 
powinien. A jeśli chodzi o lekarza, który 
nie przestrzega zasad minimalizujących 
ryzyko zakażenia siebie i pacjentów, 
uznano, że relacja czytelniczki jest nie-
wiarygodna.

\\\   Przepisy są, wystarczy ich 
przestrzegać

Usiłowaliśmy się dowiedzieć od 
Głównego Inspektora Sanitarnego, czy 
placówki medyczne otrzymały jakieś 
określone standardy postępowania w 
dobie epidemii. 

– Nie ma takiej konieczności, ponie-
waż zobowiązania te wynikają wprost z 
ustawy o zapobieganiu oraz zwalczaniu 
zakażeń i chorób zakaźnych u ludzi – po-
wiedział nam rzecznik GIS Jan Bodnar. 
– Zadaniem kierowników jednostek jest 
podjęcie działań, które mają zapobiegać 
zakażeniom, czyli opracowanie proce-
dur i kontrolowanie ich przestrzegania. 

Nadzór zaś na realizacją tego obo-
wiązku, czyli kontrola placówek, to 
zadanie sanepidu. Jeśli więc pacjenci 
zetkną się z placówką, w której zasady 

bezpieczeństwa nie są przestrzegane, 
powinni zgłosić to do lokalnej stacji 
sanepidu. W związku z tym, że dodzwo-
nienie się do niego obecnie graniczy z 
cudem, lepiej zrobić to drogą mailową. 

Najnowsze wytyczne konsultan-
ta krajowego w dziedzinie medycyny 
rodzinnej i Głównego Inspektora Sani-
tarnego dotyczące minimalnych środ-
ków ochrony osobistej dla personelu 
podstawowej opieki zdrowotnej zostały 
wydane pod koniec września. Określają 
zasady postepowania w przypadku kon-
taktu z pacjentami w różnych grupach 
ryzyka. W przypadku kontaktu z osobą 
zdrową lub pacjentem bez objawów 
infekcji dróg oddechowych, obowiązu-
je maska chirurgiczna, przynajmniej 

fartuch lekarski albo flizelinowy, higie-
na rąk i rękawiczki jednorazowe, jeśli 
wymaga tego procedura medyczna. W 
przypadku chorych z objawami infekcji 
dróg oddechowych te wymagania już 
rosną. „1. Kontakt z osobą zdrową lub 
pacjentem bez objawów infekcji dróg 
oddechowych zawsze co najmniej: ma-
ska chirurgiczna, odzież robocza (mini-
mum bluza/fartuch wielorazowy) albo 
fartuch flizelinowy, higiena rąk; ręka-
wiczki jednorazowe – jeśli procedura 
tego wymaga. 2. Kontakt z pacjentem 
z objawami infekcji dróg oddechowych 
bez ryzyka powstania aerozolu zawsze 
co najmniej: maska chirurgiczna i przy-
łbica, fartuch flizelinowy, higiena rąk; rę-
kawiczki jednorazowe – jeśli procedura 
tego wymaga. 3. Kontakt z pacjentem z 
objawami infekcji dróg oddechowych z 
ryzykiem powstania aerozolu (np.: in-
halacje, nebulizacje, pacjent z wymio-
tami, nasilonym kaszlem z odkrztusza-
niem) zawsze co najmniej: maska typu 
FFP2 i przyłbica, fartuch flizelinowy z 
długim rękawem wiązany z tyłu, plus 
na przód fartuch foliowy, albo fartuch 
barierowy z nieprzemakalnego mate-
riału, rękawiczki jednorazowe”.

Jak widać zasady, których personel 
medyczny powinien przestrzegać, są 
jasno określone. Jako pacjenci mamy 
prawo tego oczekiwać i wymagać.

Joanna Ferlian

Niebezpiecznie w przychodni

Zasady reżimu sanitarnego powinny być szczególnie przestrzegane  
w przychodniach, do których zgłaszają się osoby  chore i osłabione

„Jak można być tak 
nieodpowiedzialnym? 

Przecież tam przychodzą 
głównie starsi, 

schorowani ludzie”
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Z achęcamy wszystkich mieszkańców naszego regionu do kupowania produktów wytworzonych u naszych lokalnych 
producentów, do kupowania w lokalnych sklepach i do korzystania z usług naszych przedsiębiorców.
Kupując u swoich nie tylko wspieramy lokalną przedsiębiorczość, ale również dbamy o nasze bezpieczeństwo. Przesunięcie 

naszych wartości zakupowych na lokalne sklepy i lokalnych producentów daje nam istotne wsparcie finansowe. Pieniądze 
wydane w naszym regionie, wzmacniają nasze firmy, dają wypłaty naszym mieszkańcom, a w konsekwencji pozwalają na 
bezpieczeństwo naszych gospodarstw domowych.

Redakcja

Korzystajmy z lokalnych usług
Trwająca pandemia to wyjątkowo trudny czas dla nas wszystkich – pracodawców, rzemieślników, 
usługodawców. 
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P R O M O C J A

URZĄD MIEJSKI W TARCZYNIE  ul. Juliana Stępkowskiego 17, tel. 22 715 79 00, www.tarczyn.pl

Ponadto szkoły w ramach projektu otrzymają dostęp do szkoleń, w tym do oprogramowania o nazwie Cornith 3d, które 
jest zbiorem interaktywnych modeli pomocy dydaktycznych 3D, uzupełnionych o zdjęcia, filmy i komentarze. Składa się ono  
z ośmiu modułów (bibliotek), tj. biologii człowieka, biologii zwierząt, biologii roślin, chemii, fizyki i astronomii, geografii, mate- 
matyki, paleontologii i kultury.

Corinth to najbardziej zaawansowana aplikacja edukacyjna na rynku. Łączy technologię, którą uczniowie uwielbiają  
z narzędziami, których nauczyciele używają na co dzień. Modele w aplikacji pozwolą efektywnie zilustrować temat każdej  
lekcji i sprawić, by materiały stały się atrakcyjne w przekazie i odbiorze. 

Uczniowie, w tym ci ze specjalnymi potrzebami edukacyjnymi i z niepełnosprawnościami, otrzymają urządzenia mobilne 
(laptopy/tablety) oraz dostęp do Internetu. Wsparciem zostaną objęci uczniowie nieposiadający warunków technicznych  
do uczestnictwa w zdalnych zajęciach lekcyjnych.

Wartość projektu to 35 mln zł, z czego 28 mln zł to środki z UE, ponad 5,2 mln zł z budżetu województwa mazowieckiego 
oraz ponad 1,7 mln zł z budżetu państwa. 

Zakończyła się budowa odcinka drogowego o długości 0,0877 km, łączącego ul. Gawar-
skiego z ul. Niezapominajki i jest on już dostępny dla użytkowników ruchu drogowego. 

Jego budowa ułatwia dojazd do Zespołu Szkół im. Szarych Szeregów w Tarczynie, hali 
sportowej, boisk sportowych, hydroforni, a także punktu wyznaczonego jako lądowisko 
dla helikopterów medycznych. W ramach operacji wykonano także kanalizację deszczową, 
chodnik oraz ciąg pieszo-rowerowy.

Koszt inwestycji to 245 631 zł, a kwota zdobytego dofinansowania to 123 628 zł. Wkład 
Gminy Tarczyn w budowę łącznika to 122 000 zł. 

Europejski Fundusz Rolny na rzecz Rozwoju Obszarów Wiejskich:  Europa inwestująca w obszary wiejskie
Operacja pn. „Budowa łącznika ulicy Gawarskiego z ulicą  Niezapominajki w miejscowości Tarczyn” mająca  

na celu poprawę infrastruktury drogowej, umożliwienie skrócenia dystansu lub czasu dojazdu do obiektów użytecz- 
ności publicznej poprzez budowę łącznika ulicy Gawarskiego z ulica Niezapominajki w miejscowości Tarczyn współ-
finansowana jest ze środków Unii Europejskiej w ramach poddziałania 19.2 „Wsparcie na wdrażanie operacji  
w ramach strategii rozwoju lokalnego kierowanego przez społeczność” objętego Programem Rozwoju Obszarów  

Wiejskich na lata 2014-2020.

Beneficjent: Samorząd Województwa mazowieckie- 
go oraz Partner: Gmina Tarczyn realizują projekt do- 
finansowany z Funduszy Europejskich „Mazowiecki 
program przygotowania szkół, nauczycieli i uczniów 
do nauczania zdalnego”

Celem projektu jest podniesienie jakości nauczania 
w min. 200 szkołach z terenu Województwa Ma-
zowieckiego poprzez zakup sprzętu i oprogramowa-
nia oraz przeprowadzenie szkoleń mających na celu 
przygotowanie szkół, nauczycieli i uczniów do nauki 
zdalnej.

Dofinansowanie projektu z EU: 27 999 840,00 PLN
Wartość projektu (ogółem): 34 999 800,00 PLN

Gmina Tarczyn partnerem w ramach  
projektu „Mazowiecki program przygotowania szkół, 

nauczycieli i uczniów do nauczania zdalnego”.

Budowa łącznika zakończona

Szkoła Podstawowa im. W. Górskiego w Pamiątce dzięki udziałowi w projekcie  
„Mazowiecki program przygotowania szkół, nauczycieli i uczniów do nauczania zdalnego” 

otrzyma nowoczesny sprzęt multimedialny: 8 sztuk zestawów komputerowych  
– komputer stacjonarny i monitor, 12 sztuk laptopów, 12 sztuk tabletów, 13 sztuk drukarek 

laserowych, urządzenie wielofunkcyjne oraz projektor multimedialny. 

Łącznik ulicy Gawarskiego z ulicą Niezapominajki to kolejna  
inwestycja będąca ułatwieniem dla mieszkańców Tarczyna. 

\\\ NOWY WÓZ DLA OSP 
Jednostka Ochotniczej Straży Pożarnej w Uwielinach otrzymała nowy wóz strażacki. To pierwszy 
fabrycznie nowy samochód w 90-letniej historii jednostki. 
Nowy pojazd to Volvo FL280 z zabudową firmy Bocar wyposażony m.in. w zbiornik wody o pojemności 3000 
litrów, 300-litrowy zbiornik środka pianotwórczego, autopompę o wydajności 2900 litrów na minutę, sprzęt 
ratownictwa technicznego, zestaw ratownictwa medycznego, defibrylator, pilarki, agregat prądotwórczy, 
armaturę wodno-pianową, sprzęt burzący oraz motopompy. Jego zakup kosztował blisko 820 tys. zł. Środki 
finansowe wyasygnowano z budżetu gminy Prażmów, Urzędu Marszałkowskiego, MSWiA oraz Wojewódzkiego 
Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej.  
30 października Volvo oficjalnie trafiło do uwielińskich strażaków. Pompy uroczystości przydały jednostki OSP 
w Tarczynie, Woli Prażmowskiej, Nowym Prażmowie, Wągrodnie i Jeziórku, które witały nowy wóz na trasie 
przejazdu. – Mamy nadzieję, że nowy wóz będzie nam służył bezawaryjnie przez najbliższe lata, aczkolwiek 
wolelibyśmy, aby jak najrzadziej ktoś potrzebował naszej pomocy – mówią druhowie z OSP Uwieliny.
W ubiegłym tygodniu nadarzyła się pierwsza okazja, by przetestować nowy sprzęt. Strażacy z OSP Uwieliny 
uczestniczyli w ćwiczeniach ewakuacji poszkodowanych z rozbitego auta. 
Volvo FL280 to pierwszy fabrycznie nowy pojazd, który trafił na wyposażenie jednostki. Zastąpi wysłużone-
go, 38-letniego Stara 244, który był podstawowym wozem od blisko 30 lat. Jaki los czeka teraz „starka”, jak 
pieszczotliwie mówią o starym wozie uwielińscy strażacy? Właścicielem samochodu jest gmina Prażmów i to 
magistrat zdecyduje, czy Star 244 trafi do innej jednostki na terenie gminy czy pójdzie na sprzedaż. 

\\\ UWIELINY

\\\ POMOC DLA SENIORÓW
Konstanciński Ośrodek Pomocy Społecznej prowadzi działania wspierające osoby starsze i samotne 
w okresie pandemii. 
Druga fala epidemii koronawirusa okazała się niezwykle dotkliwa. Z nadejściem jesieni dzienny przyrost za-
każeń bije kolejne smutne rekordy. Na skutek COVID-19 zmarło już w Polsce blisko 8500 osób. Władze apelują 
o ograniczenie kontaktów do niezbędnego minimum. Zalecenie to kierują w szczególności do osób starszych, 
znajdujących się w grupie najwyższego ryzyka. 
W tym trudnym czasie seniorów z gminy Konstancin-Jeziorna wspiera OPS, który zaangażował się w działania 
Solidarnościowego Korpusu Wsparcia Seniorów. – Nasi pracownicy pomagają np. w zrobieniu zakupów, wy-
kupie leków czy wyrzuceniu śmieci – mówi Ewa Michalska, kierownik konstancińskiego OPS. – Trzeba tylko 
do nas taką potrzebę zgłosić.
Aby uzyskać pomoc, należy skontaktować się telefonicznie z OPS pod numerem 22 756 34 84 lub za pośredni-
ctwem ogólnopolskiej infolinii 22 505 11 11. Program jest skierowany do osób, które ukończyły 70 lat, jednak 
w szczególnych przypadkach mogą z niego skorzystać również młodsi. Pomoc jest bezpłatna, trzeba jedynie 
pokryć koszty ewentualnych zakupów. 
OPS poszukuje również wolontariuszy, którzy mogliby wesprzeć działania na rzecz seniorów. Osoby chętne 
do pomocy znajdą więcej szczegółów i formularze zgłoszeniowe na stronie www.WspierajSeniora.pl oraz na 
stronie Ośrodka Pomocy Społecznej w Konstancinie. 

\\\ KONSTANCIN-JEZIORNA
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OGŁOSZENIE STAROSTY PIASECZYŃSKIEGO
Starosta Piaseczyński 

stosownie do art. 113 ust. 6 i 7, art. 114 ust. 3 i 4 oraz art. 124a, w związku z art. 124 ustawy z dnia  
21 sierpnia 1997 r. o gospodarce nieruchomościami (jednolity tekst Dz. U. 2020, poz. 65),

podaje do publicznej wiadomości informację
o zamiarze ograniczenia, w drodze decyzji, na wniosek Polskiej Spółki Gazownictwa Sp. z o.o., sposobu 
korzystania z nieruchomości o nieuregulowanym stanie prawnym położonych w obr. 10-03, m. 
Góra Kalwaria, stanowiącej działki ewidencyjne nr 46/1 i nr 46/3 – przez udzielenie Polskiej Spółce 
Gazownictwa Sp. z o. o. zezwolenia na założenie i przeprowadzenie przez część ww. działek sieci 
gazowej średniego ciśnienia.
W związku z powyższym wzywa się osoby, którym przysługują prawa rzeczowe do przedmiotowej 
nieruchomości – do zgłoszenia się w terminie 2 miesięcy od dnia ukazania się niniejszego 
ogłoszenia, do siedziby Starostwa Powiatowego w Piasecznie, ul. Chyliczkowska 14, tel. 0-22 756 62 28.
W przypadku następców prawnych niezbędne jest przedłożenie dokumentów potwierdzających 
nabycie spadku po poprzednich współwłaścicielach ww. nieruchomości – Arturze Wieczorek i Robercie 
Januszu Dziedziak.
Jeżeli w terminie oznaczonym w ogłoszeniu nie zgłoszą się osoby, które udowodnią przysługujące im 
prawo rzeczowe do wnioskowanych nieruchomości, wszczęte będzie postępowanie administracyjne  
w trybie art. 124a, w związku z art. 124 ustawy o gospodarce nieruchomościami, z pominięciem  
ww. osób, jako stron postępowania. Starosta Piaseczyński Ksawery Gut

Piaseczno, dnia 3 listopada 2020 r.WZO.6821.21.2019.AB

OGŁOSZENIE STAROSTY PIASECZYŃSKIEGO
Starosta Piaseczyński 

stosownie do art. 113 ust. 6 i 7, art. 114 ust. 3 i 4 oraz art. 124a, w związku z art. 124 ustawy z dnia  
21 sierpnia 1997 r. o gospodarce nieruchomościami (jednolity tekst Dz. U. 2020 r., poz. 65 ze zm.),

podaje do publicznej wiadomości informację
o zamiarze ograniczenia, w drodze decyzji, na wniosek PGE Dystrybucja S.A., sposobu korzystania 
z nieruchomości o nieuregulowanym stanie prawnym położonej w obr. Kosów, gm. Lesznowola, 
stanowiącej działkę ewidencyjną nr 17 – przez udzielenie PGE Dystrybucja S.A. zezwolenia na założenie 
i przeprowadzenie przez część ww. działki linii kablowej niskiego napięcia.
W związku z powyższym wzywa się osoby, którym przysługują prawa rzeczowe do przedmiotowej 
nieruchomości – do zgłoszenia się w terminie 2 miesięcy od dnia ukazania się niniejszego 
ogłoszenia, do siedziby Starostwa Powiatowego w Piasecznie, ul. Chyliczkowska 14, tel. 0-22 756 62 28.
Jeżeli w terminie oznaczonym w ogłoszeniu nie zgłoszą się osoby, które udowodnią przysługujące im 
prawo rzeczowe do wnioskowanych nieruchomości, wszczęte będzie postępowanie administracyjne  
w trybie art. 124a, w związku z art. 124 ustawy o gospodarce nieruchomościami, z pominięciem  
ww. osób, jako stron postępowania. Starosta Piaseczyński Ksawery Gut

Piaseczno, dnia 3 listopada 2020 r.WZO.6821.39.2020.AB

INFORMACJA
Zarząd Powiatu Piaseczyńskiego działając na podstawie art. 35 ust. 1 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r.  
o gospodarce nieruchomościami (t.j. Dz. U. z 2020 r., poz. 65 z późn. zm.) informuje, iż na tablicy  
ogłoszeń w siedzibie Starostwa Powiatowego w Piasecznie, ul. Chyliczkowska 14 oraz na stronie 
internetowej www.bip.piaseczno.pl, zamieszczone zostały szczegółowe wykazy obejmujące nierucho- 
mości stanowiące własność Powiatu Piaseczyńskiego, przeznaczone do oddania w dzierżawę, dot.:
- części nieruchomości położonej przy ul. Chyliczkowskiej 20 w Piasecznie, oznaczonej jako działka 
ewid. nr 8/7 obręb 27 m. Piaseczno, uregulowanej w księdze wieczystej nr WA1I/00031088/6,
- części nieruchomości położonej w Górze Kalwarii przy ul. Gen. F. Kleeberga, stanowiącej działki ewid. nr 
37/28 i nr 37/29 obręb 1-02 m. Góra Kalwaria, uregulowanej w księdze wieczystej nr WA5M/00406700/5.
Wykazy zostały wywieszone na tablicy ogłoszeń na okres 21 dni od dnia 06.11.2020 r.

Zarząd Powiatu Piaseczyńskiego 

\\\  OGŁOSZENIA DROBNE

DAM PRACĘ 

Praca w ochronie w Górze Kalwarii 
system 24/48 podstawowa znajomość 
komputera i kasy fiskalnej, wiek do 60 lat 
tel. 603 454 131, 725 725 633

Pracownik fizyczny, magazyn,  
rusztowania, prawo jazdy kat. B,  
Piaseczno Tel. 501 289 817

FIRMA BUDOWLANA SZUKA MURARZY, 
ZBROJARZY I CIEŚLI TEL. 697 368 377

Piekarnia Łazy gm. Lesznowola zatrudni 
piekarza tel. 506 59 55 55

Policja zatrudni na ½ etatu pracownika 
gospodarczego na posterunku w Zalesiu 
Górnym. Tel.: (47) 724 52 88

Publiczne Przedszkole w Piasecznie za-
trudni dyrektora i nauczyciela lub asysten-
ta nauczyciela, tel. 501 017 050

Zatrudnię pana w starszym wieku  
do pilnowania obiektu magazynowego  
i lekkich prac porządkowych, okolice  
Antoninowa, tel. 508 092 657         

SZUKAM PRACY 

Emerytka posprząta dom, umyje okna, 
uprasuje Tel. 575 460 563

Opieka 24h/dobę 604400244

USŁUGI  

AUTOMATYKA, napędy do bram  
- przesuwnych, garażowych,  
dwuskrzydłowych. Sprzedaż, montaż  
i serwis, tel. 790 331 339

Kompleksowe wykończenia wnętrz,  
remonty! Glazura, terakota, gładzie  
gipsowe, malowanie, sufity  
podwieszane, zabudowy KG,  
panele, deska barlinecka, listwy  
przypodłogowe, hydraulika, elektryka! 
Tel. 504-786-100 

Sprzedaż i montaż okien i drzwi wew.  
i zew. Rolety zew., wew. żaluzje, plisy, 
moskitiery. Parapety wew. i zew.  
22 717 71 00, 601 623 480, 603 310 223

Garderoby, szafy, zabudowy kuchenne, 
meble na wymiar tel. 723 533 233

Ocieplenie poddasza, piana pur,  
izolacja poddasza, natrysk pianki, 
Tel.604 489 255 www.purterm.pl 

Naprawa, serwis okien i drzwi,  
naprawa i wymiana okuć, wymiana  
szyb i uszczelek, tel. 22 717 71 00,  
603 310 223, 601 623 480

BEZPYŁOWE CYKLINOWANIE, REMONTY 
od A do Z. TADEUSZ BIAŁOGRODZKI  
Tel. 502 093 588, 22 756 57 63

Przyjmie zlecenia na budowę domów  
w sezonie 2021 tel. 665 183 980

Schody renowacje prace stolarskie  
malowanie schodypodlogi.com.pl  
503 344 567, 501 201 194

Docieplanie budynków, solidne  
doświadczone ekipy tel. 602-482-572 

Pracownia Tapicerska  
tel. 502-908-661 

Malowanie, remonty mieszkań,  
glazurnictwo tel. 669 945 460

Ogrodzenia, panele ogrodzeniowe, siatka 
+ montaż producent tel. 503 572 046 

Sala Weselna Biały Dworek w Prażmowie. 
Wolne Terminy. Tel 722202966

Koszenie, niwelacja terenu, wycinka 
drzew wraz z wywozem tel. 505 591 721

Oczyszczanie działek, wywóz gałęzi  
519 874 891

Hydraulika, gaz, domki, mieszkania  
Tel. 602 651 211

PRANIE - CZYSZCZENIE dywanów,  
tapicerki meblowej i samochodowej  
508 65 20 30 

Tłumaczenia tel. 607 685 074,  
22 711 64 26

Docieplanie poddaszy pianą, wylewki  
tel. 607 378 288

ALARMY, KAMERY, DOMOFONY  
600 421 203

GLAZURA, GRES, REMONTY 601 219 482

Dachy, podbitka, sprzedaż,  
tel. 692 194 998

Wywozimy graty z chaty tel. 505 591 721

Tynki gipsowe i tradycyjne 604415352

Kominiarz tel. 500 214 632 

Przeprowadzki tel. 505 591 721

Elektryk tel. 666 890 886 

Remonty, budowlane, ogrodzenia,  
tel. 513 137 581  

Naprawa pralek, tel. 602 322 951

Remonty, malowanie, tel. 510 128 912

Cyklinowanie, schody, tel. 510 128 912

Hydraulika, remonty, malowanie,  
tel. 501 050 907

Naprawy, krycie dachów,  
tel. 511 928 895 

Docieplanie budynków, szybko, tanio, 
solidnie, tel. 502 053 214

Budowa domów, rozbudowy,  
tel. 730 358 998

Pokrycia dachowe, tel. 730 358 998

Dekarskie, dach, blachodachówka  
trapezowa, papa, rynny, obróbki,  
tel. 798 518 276   

SPRZEDAM  

Ekogroszek kolumbijski. Wysoka jakość, 
rozsądna cena. Prażmów. 22 727-07-00

Piec na ekogroszek Defro komfort eko 
Tel. 660 148 684

Sprzedam mały ciągnik 515075274   

KUPIĘ  

Spółkę z o.o. - każda opcja 720 90 80 80  

NAUKA

Matematyka tel. 664 438 144

AUTO-MOTO KUPIĘ

SKUP AUT NAJWYŻSZE CENY 503901642 

Skup aut za gotówkę szybki dojazd  
i wycena tel. 533 525 533

Skup aut na kasację 508206738

NIERUCHOMOŚCI WYNAJEM

Wynajmę lokal biurowy 33 m2  
tel. 603 655 409

PESEL, Meld, Umowa - 720 90 80 80 

1-os 480 Para 300/Os + Licz 577886988               

NIERUCHOMOŚCI SPRZEDAM 

Mieszkanie36m2,Piaseczno 
Sikorskiego,250tys,tel.518 212 997

36 m2 Piaseczno, Kusocińskiego,  
tel. 601 213 555

Działki budowlane Prażmów,  
tel. 602 770 361     

ZDROWIE 

Psychoterapia, konsultacje - 660 565 007, 
www.psychoterapiagorakalwaria.pl

Dom Opieki „Róża” 604424729

Naprawa protez, Piaseczno, 
ul. Pelikanów 4a lok. 17 tel. 502 031 221

RÓŻNE  

Panią do opieki nad starszą, samodzielną 
kobietą w zamian za mieszkanie. Piasecz-
no, Puławska 45A Tel. 602 67 43 62

Seniorzy współpraca tel. 602 636 798

Zamów ogłoszenie 
DROBNE 

za DROBNE 
tel. 786 202 066
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\\\ NOWINKI, ZALESIE GÓRNE

Gmina wykonała oznakowanie 
dla rowerzystów na niewielkim 
fragmencie asfaltu  
na ul. Gościniec Warecki. 
Zdaniem mieszkańców to 
zbędny wydatek z publicznych 
pieniędzy. 

Gmina wymalowała tzw. sierżanty 
rowerowe na asfaltowym odcinku 

ul. Gościniec Warecki w Nowinkach. Za-
danie to wykonane zostało jako jeden 
z elementów budowy infrastruktury 
rowerowej w ramach Zintegrowanych 
Inwestycji Terytorialnych. Na realizację 
przedsięwzięcia Piaseczno otrzymało 
unijną dotację. Pierwotnie projekt miał 
być realizowany wraz z gminami Góra 
Kalwaria i Konstancin-Jeziorna, któ-
re ostatecznie się z niego wycofały ze 
względu na koszty. Piaseczno postarało 
się o dotację tylko dla siebie i w ostat-
nich miesiącach roku intensywnie rea-
lizuje kilka zadań w ramach ZIT. 

\\\   Szybka inwestycja
Malowane w sobotę 31 październi-

ka po obu stronach wąskiej jezdni (ok 
4,8 m) poziome znaki P-27, pokazujące 
kierunek ruchu rowerów, zaskoczyły 
mieszkańców. Specjalista od inżynierii 
ruchu z UG Michał Baran miał im wy-
jaśnić, że prace służą poprawie bezpie-
czeństwa mieszkańców Nowinek. Takie 
tłumaczenie ich nie przekonuje i jeszcze 
tego samego dnia wystosowali pismo do 
burmistrza Piaseczna oraz starosty (za-
rządca drogi) z pytaniami dotyczącymi 
oznakowania drogi. 

– Wydaje nam się, że to, którą stroną 
jezdni powinien się poruszać rowerzy-
sta, wiedzą już dzieci w podstawówce i 
wydawanie środków czy to gminnych, 
czy unijnych na tego typu inwestycje jest 
zwyczajnym marnotrawstwem – czyta-
my w piśmie. – Jeśli gmina Piaseczno tak 
troszczy się o nasze bezpieczeństwo i 
ma środki finansowe do zagospodaro-
wania, to bardzo prosimy o zamonto-
wanie progów zwalniających, gdyż kie-
rowcy jeżdżą bardzo szybko i stanowi 
to zagrożenie dla innych uczestników 
ruchu. Ponadto wnioskują o czyszczenie 
poboczy i położenie asfaltu na całej ulicy 
Gościniec Warecki.

\\\   Droga jest niebezpieczna
Oznakowanie powstało bowiem na 

liczącym blisko kilometr asfaltowym 

odcinku ul. Gościniec Warecki, który 
zaczyna się za Krępą i kończy nagle 
w lesie. Mieszkańcy podkreślają, że o 
ten asfalt walczyli przez kilka lat. Da-
lej gruntowa droga biegnie do Zalesia 
Górnego, gdzie przecina drogę woje-
wódzką i wciąż przez las ciągnie się aż 
do Żabieńca. Oprócz oznakowania po-
ziomego, na trasie stanęły też tabliczki 
z oznaczeniem ZIT. Mieszkańcy zasta-
nawiają się, czy to oznacza, że gmina 
planuje zbudować ścieżkę rowerową 
wzdłuż całej drogi. Ich zdaniem dla bez-
pieczeństwa wszystkich uczestników 
ruchu drogowego warto byłoby wyzna-
czyć porządną trasę rowerową. Propo-
nują wykorzystać w tym celu istniejące 
w Chojnowskim Parku Krajobrazowym 
leśne drogi, z których już teraz chętnie 
korzystają rowerzyści i piesi, lub wy-
znaczyć ścieżkę wykorzystując leśne 
pobocze ulicy, co wiąże się z większymi 
kosztami. 

– Odrębną kwestię stanowi kultura 
osobista uczestników ruchu drogowe-
go. Wielu z nich, głównie rowerzystów, 
już teraz traktuje naszą ulicę jako zwy-
kłą trasę rowerową i okazuje swoje nie-
zadowolenie, gdy nadjeżdża samochód. 
Złośliwie jadą wówczas środkiem drogi, 
by utrudnić kierowcy ich wyprzedzenie 
– zwraca uwagę jedna z mieszkanek No-
winek. – Obawiamy się, że wymalowa-
nie przez gminę znaków rowerowych 
na asfalcie tylko umocni rowerzystów w 
przekonaniu, że droga jest dedykowana 
głównie im.

– Z drugiej strony doskonale rozu-
miemy frustrację rowerzystów i pie-
szych, bo chcąc zaczerpnąć świeżego 
powietrza, muszą wdychać kurz wzbija-
ny przez kolejne samochody – sami też 
przecież jeździmy rowerami i chodzimy 
na spacery. Jest to jednak powiatowa 
droga publiczna, a dla nas jedyna dro-
ga, którą musimy dojechać do pracy czy 
szkoły.

\\\   Tabliczki wyznaczą trasę
Pracownik gminy zauważył w 

ubiegłym tygodniu, że niedługo po za-
montowaniu został zniszczony jeden 
ze znaków informacyjnych ZIT przy ul. 
Gościniec Warecki. Kto i dlaczego to zro-
bił, nie wiadomo. Wiceburmistrz Robert 
Widz, który z treścią pisma jeszcze się 
nie zapoznał, powiedział nam, że ozna-
czenia, zarówno poziome, jak i pionowe 
są realizowane na drogach, które zo-
stały wskazane w projekcie inwestycji 
rowerowych w ramach ZIT już cztery 
lata temu. Żadna rozbudowa infrastruk-
tury rowerowej na ul. Gościniec Warecki 
planowana nie jest.

– W niektórych miejscach szlaki 
te będą tylko wyznaczone tabliczka-
mi, które należy traktować w sposób 
informacyjny, jako kontynuację trasy – 
mówi. – Ulica Gościniec Warecki miała 
pierwotnie łączyć trasę w Piasecznie z 
Górą Kalwarią. Wymalowane na jezdni 
znaki poziome mają za zadanie zwrócić 
uwagę kierowców na to, że drogą tą po-
ruszają się również rowerzyści i trzeba 
zachować ostrożność – podkreśla.

Tekst i zdjęcie Joanna Ferlian

Komu potrzebne 
oznakowanie?

Zdaniem mieszkańców oznaczenie 
poziome na wąskiej jezdni komplikuje 
zamiast ułatwiać korzystanie z drogi

\\\ KOLEJNY PARKING PRZY DWORCU 
W połowie grudnia powinny być gotowe nowe miejsca par-
kingowe przy ul. Dworcowej w Piasecznie. 
Pierwotnie parking w tym miejscu miał powstać jeszcze pod 
koniec 2018 roku. Pojawiły się jednak problemy prawne zwią-
zane z możliwością korzystania przez gminę z należącej do PKP 
działki, na której dodatkowo funkcjonowała stacja LPG. Kwestie 
formalne udało się załatwić, stacja przestała działać i gmina 
mogła ogłosić przetarg na budowę parkingu.
Na terenie na południe od dworca, między dwoma istnieją-
cymi budynkami ma powstać około 50 utwardzonych miejsc 
parkingowych,  w tym 3 miejsca dla osób niepełnosprawnych. 
Inwestycja powinna się zakończyć w połowie grudnia. Koszt 
realizacji tego zadania to blisko 270 tys. złotych.
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